

## 主席感言 CHAIRMAN'S MESSAGE





東華三院創院155載,善業綿延,有賴政府的堅實支持及社會各界的攜手同心。早前,我偕董事局成員,榮幸陪同香港特別行政區行政長官李家超大紫荊勳賢SBS, PDSM, PMSM、民政及青年事務局局長麥美娟SBS太平紳士、勞工及福利局局長孫玉菡太平紳士,以及民政事務總署署長杜潔麗太平紳士、社會福利署署長杜永恒太平紳士,一同到訪東華三院方樹泉長者地區中心及方樹泉護理安老院,與服務使用者親切交流。這次互動不僅彰顯政府對長者服務的持續關注,更有助本院進一步優化服務質素。

為加強政策溝通,我們與民政及青年事務局局長麥美娟SBS太平紳士會面,雙方就青年發展及地區事務等議題深入交流,探討更切合社會需要的服務方案。承蒙各界鼎力支持,本院重點籌款活動《信善紫闕玄觀·信善恩惠慈善基金誠意呈獻:東華三院155周年「愛心滿東華」免費醫療服務捐助計劃暨慈善晚會》已圓滿舉行。今年晚會邀得醫務衞生局局長盧寵茂教授BBS太平紳士親臨主禮,更是連續第九年獲信善紫闕玄觀有限公司擔任冠名贊助人。善款將讓更多貧病者獲得適切醫療援助。

房屋服務方面,東華三院《東寓》過渡性房屋項目除為市民提供舒適的居住環境外,亦定期舉辦各類興趣班及活動,促進住戶的身心健康及鄰舍關係。房屋局局長何永賢太平紳士早前亦親臨體驗多項活動,與眾同樂;此外,由東華三院及領先管理有限公司聯合營運的元朗攸壆路簡約公屋,已於今年6月中旬順利入伙,房屋局副局長戴尚誠太平紳士早前特邀多間傳媒參觀項目,介紹區內設施及配套,期望藉此加深公眾對新公屋政策及發展成果的了解。

自創院以來,東華三院始終心繫家國,與香港風雨同舟。今年適逢中國人民抗日戰爭暨世界反法西斯戰爭勝利80周年,這段歷史既是中華民族的共同記憶,亦見證本院在戰火中堅守崗位、援助市民的深遠意義。為弘揚家國情懷,本院於轄下多所學校及服務單位舉辦「紀念抗戰勝利80周年歷史展覽」及教育講座,透過展示東華三院文物館珍藏的歷史檔案與文物,引領公眾認識該段歷史、珍視和平。啟動禮榮獲中聯辦協調部副部長陳澤濤先生及教育局首席助理秘書長(學校行政)梁柏偉先生主禮,為活動揭開序幕。此外,本院亦舉辦「砥礪前行:日據時期的東華三院」專題講座,讓公眾認識日據時期的香港及東華三院歷史;人力資源科亦組織員工參與抗日戰爭暨世界反法西斯戰爭勝利80周年紀念活動,進一步加深員工對抗戰歷史的認識。

在推動社會共融方面,本院舉辦的「i-Got Talent 無限亮分享才藝賞」已圓滿舉行,啟動禮榮幸邀得勞工及福利局康復專員姜梁詠怡太平紳士蒞臨主禮,不同能力人士在舞台上自信地展現藝術才華,充分體現了「每個人都能發光」的理念。本院亦非常高興再次獲數字政策辦公室資助,成為「友智識」長者數碼外展計劃(2025-2026)的營運機構,並有幸與數字政策辦公室數字政策專員黃志光太平紳士及警務處總警司(公共關係)梁仲文先生一同主持計劃開展儀式,將繼續為協助長者學習使用智能產品,應對數字化轉變,進一步推動數碼共融。此外,由本院營運的中西區地區康健中心已投入營運,我相信將能為市民提供更全面的健康管理支援。

本院推動全人教育不遺餘力。月內,我與董事局成員率領23名東華三院學生大使到訪西班牙巴塞隆拿,榮幸與中國駐巴塞隆拿總領事孟宇宏女士會面及交流,並參觀了多個文化地標,也拜訪了中資企業及孔子學院,不但增進了知識,更拓寬了視野。同期,東華三院小學聯校「有品足球大使」計劃的23名代表學生於巴塞隆拿與當地球會青年軍訓練及踢友誼賽,切磋球技,於世界足球排名第一的西班牙土地上接受訓練及體驗頂尖的足球水準。足球大使亦與董事局一同參觀了多個景點,體會當地文化。

東華三院何猷啟主席

TWGHs is proud to celebrate the 155th Anniversary of its founding and its enduring commitment to philanthropy, a milestone made possible through the Government's steadfast support and the collective dedication of Hong Kong society. Recently, together with fellow Board Members, I had the great honour of accompanying the Hon. LEE Ka Chiu, John, GBM, SBS, PDSM, PMSM, Chief Executive of the HKSAR, the Hon. MAK Mei Kuen, Alice, SBS, JP, Secretary for Home and Youth Affairs, the Hon. SUN Yuk Han, Chris, JP, Secretary for Labour and Welfare, Ms. TO Kit Lai, Priscilla, JP, Director of Home Affairs, and Mr. TO Wing Hang, Edward, JP, Director of Social Welfare, on a visit to TWGHs Fong Shu Chuen District Elderly Community Centre and Fong Shu Chuen Care and Attention Home, where we enjoyed warm interactions with service users. This visit not only reflected the Government's ongoing attention to elderly services, but also encouraged further enhancement of TWGHs' service quality.

To strengthen policy dialogue, we met with the Hon. MAK Mei Kuen, Alice, SBS, JP, Secretary for Home and Youth Affairs, benefiting from in-depth exchanges on youth development and district affairs while exploring service initiatives to better respond to community needs. With generous support from the wider public, we successfully held our flagship fundraising event, "Shun Shin Chee Kit Yin Koon · Shun Shin Kindness Foundation proudly sponsors: TWGHs 155th Anniversary Free Medical Services Donation Scheme cum Charity Dinner Show". This year's gala, officiated by Prof. the Hon. LO Chung Mau, BBS, JP, Secretary for Health, marked the ninth consecutive year of title sponsorship by Shun Shin Chee Kit Yin Koon Limited. The funds will help ensure that more individuals facing financial difficulties or illness can access proper medical support.

In the area of housing services, TWGHs continues to provide residents with a comfortable living environment through its transitional housing project "T-Loft", which also organises regular interest classes and activities to promote physical and mental well-being while strengthening neighbourly ties. The Hon. Winnie HO, JP, Secretary for Housing, paid a visit and participated in a variety of fun activities. Additionally, flat in-take commenced in mid-June 2025 for the Yau Pok Road Light Public Housing Project in Yuen Long, jointly operated by TWGHs and Pioneer Management Limited. At the invitation of Mr. TAI Sheung Shing, Victor, JP, Under Secretary for Housing, representatives from various media outlets were given a special tour of the site, where they were introduced to local facilities and infrastructure. This visit aimed to enhance public understanding of the new public housing policies and their outcomes.

Since its inception, TWGHs has remained committed to both community and national development, standing shoulder to shoulder with Hong Kong through thick and thin. This year marks the 80th Anniversary of the Victory in the Chinese People's War of Resistance Against Japanese Aggression and the World Anti-Fascist War. This historical milestone remains a shared memory of the Chinese nation and highlights the enduring significance of TWGHs' services to local citizens during the war. To foster patriotism, TWGHs organised the Historical Exhibition Commemorating the 80th Anniversary of the Victory in the War of Resistance and Seminar across its schools and service units. Drawing on historical archives and artefacts from Tung Wah Museum, the exhibition inspired the public to reflect on this past period and to cherish peace. The opening ceremony was officiated by Mr. CHEN Zetao, Deputy Director-General of the Coordination Department of the LOCPG, and Mr. LEUNG Pak Wai, Ashley, Principal Assistant Secretary (School Administration), Education Bureau. In addition, a thematic talk titled "Striving Ahead: Tung Wah Group of Hospitals during the Japanese Occupation Period" was held, enhancing public understanding of the history of Hong Kong and TWGHs during the Japanese occupation. To further deepen staff awareness of this pivotal chapter in history, the Human Resources Division arranged staff members to participate activities to commemorate the 80th Anniversary of the Victory in the Chinese People's War of Resistance Against Japanese Aggression and the World Anti-Fascist War.

In promoting social inclusion, TWGHs hosted the "i-Got Talent Infinitive Gala", inviting Mrs. Winnie KANG, JP, Commissioner for Rehabilitation of Labour and Welfare Bureau, to officiate at the opening ceremony. Participants with diverse abilities confidently showcased their artistic talents on stage, embodying the concept that "everyone shines" in the spectrum. We were pleased to receive continued funding from the Digital Policy Office, which commissioned TWGHs to operate the "Smart Silver" ICT Outreach Programme for Elders (2025-2026). The launch, officiated by Mr. WONG Chi Kwong, Tony, JP, Commissioner for Digital Policy, Digital Policy Office, and Mr. LEUNG Chung Man, Chief Superintendent of Police (Public Relations) of Hong Kong Police Force, further advanced digital inclusion by helping seniors embrace smart products and adapt to a digitalising society. Additionally, I have full confidence that our newly established Central and Western District Health Centre will be more thorough in providing health management support to the community.

TWGHs remains fully committed to all-round education. This month, accompanied by fellow Board Members, I had the privilege of leading 23 student ambassadors on a trip to Barcelona, Spain, where we had the honour of meeting and exchanging ideas with Ms. MENG Yuhong, the Consul General of the People's Republic of China in Barcelona. We also visited several cultural landmarks, as well as Chinese enterprises and the Confucius Institute. Meanwhile, 23 student representatives from TWGHs Joint Primary Schools "Soccer Ambassador Programme" trained with a local youth team and played friendly matches in Barcelona, where they exchanged views and learned from one another. These Soccer Ambassadors experienced top-tier training in Spain – a nation ranked number one in the world in football. The also joined the Board members in visiting several local attractions, immersing themselves in the culture.

HO Yau Kai, Orlando, Chairman Tung Wah Group of Hospitals



## 東華三院155周年主題復康巴士 TWGHs 155th Anniversary Theme Rehabilitation Buses

東華三院特別裝飾七輛主題復康巴士,車身印有155周年主題圖案,並配以 誌慶口號「行善無界限」。復康巴士將在港九新界各區穿梭,與市民分享本 院155周年喜悅,傳揚「行善」精神。

TWGHs has specially decorated 7 themed rehabilitation buses, with 155th anniversary adornments and the commemorative slogan "Kindness makes a difference". They will travel across various districts in Hong Kong, Kowloon, and the New Territories, aiming to share the Group's 155th anniversary joy with the public and promote the spirit of doing good causes.



本院主席何猷啟先生(右五)及董事局成員為155周年主題復康

巴士啟動揭開序幕。 Mr. HO. Yau Kai, Orlando (r

Mr. HO Yau Kai, Orlando (right 5), the Chairman, and his fellow Board Members launched the 155th Anniversary Themed Rehabilitation Buses.



本院主席何猷啟先生(左)及行政總監蘇祐安先生(右)於155周年主題復康巴士前合照。

Mr. HO Yau Kai, Orlando (left), the Chairman, and Mr. SU Yau On, Albert (right), Chief Executive of TWGHs, posed for a photo in front of a 155th Anniversary Themed

Rehabilitation Bus.

3